
 

 
 
Valkenburg aan de Geul 
16 april 2024 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Valkenburg 
Betreft: Lokale Inclusie Agenda 
 
Geacht college, 
 
De Adviesraad Sociaal Domein Valkenburg heeft onder embargo de concept Lokale Inclusie 
Agenda 2024-2030 ontvangen. 
Graag beginnen we met het maken van onze complimenten voor de heldere en goed 
uitgewerkte agenda. Inclusie is een moeilijk concreet te maken onderwerp. In dit stuk is 
geprobeerd om het zo tastbaar mogelijk te maken. 
Hierna volgen nog enkele kanttekeningen en adviezen. 
 
De gemeente heeft gekozen voor een stapsgewijze aanpak en heeft zes speerpunten benoemd. 
Onze kanttekeningen en adviezen hieronder zijn voor zover mogelijk gekoppeld aan een of 
meer van deze speerpunten. 
 
M.b.t. speerpunt 1 (de gemeentelijke organisatie als voorbeeld): 
De gemeente heeft een interne werkgroep samengesteld van medewerkers van verschillende 
afdelingen. Om allerlei redenen is er geen kartrekker benoemd. Om de kans op succes zo 
groot mogelijk te maken, adviseert de ASD om juist dit wel te doen. Een kartrekker zou er 
voor kunnen/moeten zorgen dat inclusie een centraal thema binnen de gemeente wordt en 
blijft. Ook om het onderwerp inclusie in nieuw toekomstig beleid mee te nemen is deze 
kartrekker in onze ogen nodig. Hij/zij kan kan als aanspreekpunt dienen voor burgers, 
ondernemers en verenigingen. De kartrekker wordt dan ook het ‘gezicht’ van het thema 
inclusie binnen de gemeente.  
Wij betwijfelen ten zeerste of inclusie gaat slagen als er geen of onvoldoende financiële 
middelen worden vrijgemaakt om het thema recht te doen. Dit vergt een aanzienlijk groter 
budget. 
Er wordt tweemaal per jaar een verhaalsessie gegeven door ervaringsdeskundigen. We 
adviseren om daarnaast met een klein groepje ervaringsdeskundigen een klankbordgroep te 
vormen om de gemeente te adviseren.  
 
M.b.t. speerpunt 2 (fysieke toegankelijkheid): 
Valkenburg is een evenementen gemeente. Zorg dat de fysieke toegankelijkheid van grote 
evenementen in orde is. 
 
M.b.t. speerpunt 3 (sociale toegankelijkheid) en speerpunt 6 (vrije tijd en sport): 
Sociale toegankelijkheid is moeilijk tastbaar te maken of af te dwingen. Het voorstel van de 
gemeente is om hiervoor trainingen te organiseren. De ASD adviseert om deze trainingen 
kosteloos aan te bieden aan de relevante verenigingen (scouting, sport). Er is ook de 
mogelijkheid om de verenigingen die de cursus volgen hiermee extra inkomsten te laten 



 

verdienen (dus te belonen). Een beloning kan ook gekoppeld worden aan activiteiten om 
daadwerkelijk inclusie te bevorderen.  
 
Algemeen: 
In de inleiding staat de volgende zin: “De visie van de LIA is het creëren van een inclusievere 
samenleving voor mensen met een beperking.” Deze zin wekt verwarring. Wij adviseren u 
daarom om het laatste deel van de zin te schrappen. Want het gaat niet zo zeer om een 
inclusievere samenleving specifiek voor mensen met een beperking. Het streven moet zijn om 
een inclusievere samenleving te creëren. 
 
Op een aantal plaatsen in de visie wordt gesproken van een kosten-batenanalyse. Kosten zijn 
(vaak) in euro’s uit te drukken. Bij baten is dat bij een thema als inclusie veel moeilijker. Een 
kosten-batenanalyse heeft dan de neiging niet in balans te zijn omdat de kosten duidelijker 
zijn dan de baten en een afweging tegen elkaar lastig is. Wij adviseren u dan ook om bij 
beleid (ook) aandacht te hebben voor de (niet kwantificeerbare) baten.  
 
Zorg dat de ondernemers zowel het nut als ook de winst (ook in financiële termen) zien van 
toegankelijkheid.  
 
Om de kans zo groot mogelijk te maken dat deze visie (blijvend) in praktijk wordt gebracht 
(implementatie en borging) is gekozen voor een looptijd van 6 jaar. Halverwege is er een 
evaluatie gepland. Om te kunnen evalueren helpt het als telkens een jaarplanning gemaakt 
wordt met een per jaar te behalen doel. 
 
Tot slot: 
Het zou goed zijn om in de LIA een koppeling te leggen met de recent aangenomen 
‘Implementatiewet toegankelijkheidsvoorschriften producten en diensten’.  
Voor overheidsinstanties was het al langer verplicht om informatie en diensten zo aan te 
bieden dat iedereen ze kan bereiken en gebruiken. Websites en mobiele apps van de overheid 
moeten voldoen aan de door de EU opgestelde toegankelijkheidseisen. Een deel van die eisen 
bestaat uit relatief simpele dingen zoals het ondertitelen van video’s, maar ook aan zorgen 
voor voldoende contrast en het bedienen van de website met het toetsenbord. 
Overheidsinstanties moeten een toegankelijkheidsverklaring uitbrengen voor elke website en 
app die zij ontwikkelen en/of ter beschikking stellen.  
 
Tot zover.  
Graag vernemen wij uw reactie op het advies. 
 
Met vriendelijke groet, 
namens de Adviesraad Sociaal Domein Valkenburg aan de Geul, 
 
 
Ineke Paulussen, Biene Weber en Annemieke Wagemans 
(werkgroep LIA) 
 
 
 


